

Духовная гравитация и сила прощения Spiritual Gravity and the Power of Forgiveness

Кол 3:12-14 Итак, облекитесь как избранные Божиим, святые и возлюбленные в милосердие, благодать, смиренномудрие, кротость и долготерпение ¹³ Снисходя друг другу и **прощая взаимно**, если кто на кого имеет жалобу: **как Христос простил вас, так и вы.** ¹⁴ Более же всего облекитесь в любовь, которая есть совокупность совершенства.

Colossians 3:12-14 Put on then, as God's chosen ones, holy and beloved, compassionate hearts, kindness, humility, meekness, and patience, ¹³ bearing with one another and, if one has a complaint against another, forgiving each other; as the Lord has forgiven you, so you also must forgive. ¹⁴ And above all this put-on love, which binds everything together in perfect harmony. ESV

Кол 2:13-14 И вас, которые были мертвы во грехах и в необрезании плоти вашей, оживил вместе с Ним, **простив нам все грехи.** ¹⁴ Истребив учением бывшее о нас рукописание, которое было против нас и Он взял его от среды и пригвоздил ко кресту;

Colossians 2:13-14 And you, who were dead in your trespasses and the uncircumcision of your flesh, God made alive together with him, having forgiven us all our trespasses, ¹⁴ by canceling the record of debt that stood against us with its legal demands. This he set aside, nailing it to the cross.

I. Почему нам трудно прощать | Why We Find It Difficult to Forgive

Кол 3:8-10 А теперь вы **отложите** всё: гнев, ярость, злобу, злоречие, сквернословие уст ваших; Не говорите лжи друг другу, **свлекшись ветхого человека с делами его;** И оделись в нового, который обновляется в познании по образу Создавшего его.

Colossians 3:8-10 But now you must put them all away: anger, wrath, malice, slander, and obscene talk from your mouth. ⁹ Do not lie to one another, seeing that you have put off the old self with its practices ¹⁰ and have put on the new self, which is being renewed in knowledge after the image of its creator.

Кол 3:12-14 Итак, **облекитесь** как избранные Божиим, святые и возлюбленные, в милосердие, благодать, смиренномудрие, кротость, долготерпение; Снисходя друг другу и прощая взаимно, если кто на кого имеет жалобу: как Христос простил вас, так и вы. Более же всего оденьтесь в любовь, которая есть совокупность совершенства.

Colossians 3:12-14 Put on then, as God's chosen ones, holy and beloved, compassionate hearts, kindness, humility, meekness, and patience, ¹³ bearing with one another and, if one has a complaint against another, forgiving each other; as the Lord has forgiven you, so you also must forgive. ¹⁴ And above all this put-on love, which binds everything together in perfect harmony. ESV

- Потому что наша прежняя Ветхая природа сопротивляется этому | Because our old nature resists this
- Мы движимы неверными ожиданиями | We are driven by misguided expectations.
- Нам очень трудно смириться | It is very hard for us to come to terms with this.
- Нам безумно тяжело миловать | It is incredibly hard for us to show mercy
- Нам невероятно трудно любить | It is incredibly difficult for us to love.

Кол 2:13 и вас, которые были мертвы во грехах и в необрезании плоти вашей, оживил вместе с Ним, **простив нам все грехи**

Colossians 2:13 And you, who were dead in your trespasses and the uncircumcision of your flesh, God made alive together with him, having forgiven us all our trespasses

1Пет 4:8 Более же всего имейте **усердную любовь** друг ко другу, потому что **любовь покрывает множество грехов.**

1Peter 4:8 Above all, keep loving one another earnestly, since love covers a multitude of sins.

II. Последствия непощения | Consequences of Unforgiveness

У каждого посева есть своя жатва, свои последствия.

Еф 4:26-32 Гневаясь не согрешайте: солнце да не зайдёт во гневе вашем; ²⁷ И **не давайте места диаволу.** ²⁸ ... ²⁹ Никакое гнилое слово да не исходит из уст ваших, а только доброе для назидания в вере, дабы оно доставляло благодать слушающим. ³⁰ И **не оскорбляйте Святого Духа Божия,** Которым вы запечатлены в день искупления. ³¹ Всякое раздражение и ярость и гнев и крик и злоречие со всякою злобою да будут удалены от вас; ³² но будьте друг ко другу добры, сострадательны, **прощайте друг друга, как и Бог во Христе простил вас.**

Ephesians 4:26-32 Be angry and do not sin; do not let the sun go down on your anger, ²⁷ and give no opportunity to the devil. ²⁸ ... ²⁹ Let no corrupting talk come out of your mouths, but only such as is good for building up, as fits the occasion, that it may give grace to those who hear. ³⁰ And do not grieve the Holy Spirit of God, by whom you were sealed for the day of redemption. ³¹ Let all bitterness and wrath and anger and clamor and slander be put away from you, along with all malice. ³² Be kind to one another, tenderhearted, forgiving one another, as God in Christ forgave you.

- Здесь мы видим скорость прощения – до захода солнца | Speed of forgiveness: before sunset
- Причину прощения – не оскорбляйте Дух Святой | Reason for forgiveness: do not grieve the Holy Spirit
- Качество прощения – как Бог во Христе | Quality of forgiveness: as God in Christ
- Непрощение разрушает мои отношения с Богом | Unforgiveness destroys my relationship with God.

Мтф 18:32-35 Тогда государь его призывает его и говорит: "Злой раб! Весь долг тот я простил тебе, потому что ты упросил меня; ³³ Не надлежало ли и тебе помиловать товарища твоего, как и я помиловал тебя?" ³⁴ И разгневавшись, государь его отдал его истязателям, пока не отдаст ему всего долга. ³⁵ Так и Отец Мой Небесный поступит с вами, если не простит каждый из вас от сердца своего брату своему согрешений его.

Matthew 18:32-35 Then his master summoned him and said to him, 'You wicked servant! I forgave you all that debt because you pleaded with me. ³³ And should not you have had mercy on your fellow servant, as I had mercy on you?' ³⁴ And in anger his master delivered him to the jailers, until he should pay all his debt. ³⁵ So also, my heavenly Father will do to every one of you, if you do not forgive your brother from your heart."

- Прощение зависит только от прощающего | Forgiveness depends solely on the person who forgives.
- Прощение – это Заповедь | Forgiveness is a commandment
- Непрощение имеет колоссальную разрушительную силу | Unforgiveness has tremendous destructive power.

Иак 4:7 Итак, покоритесь Богу; противостаньте диаволу, и убежит от вас.

James 4:7 Submit yourselves therefore to God. Resist the devil, and he will flee from you.

Рим 12:19-21 Не мстите за себя возлюбленные, но дайте место гневу Божию. Ибо написано: "Мне отмщение, Я воздам, говорит Господь" ²¹ Не будь побеждён злом, но побеждай зло добром.

Romans 12:19-21 Beloved, never avenge yourselves, but leave it to the wrath of God, for it is written, "Vengeance is mine, I will repay, says the Lord." Do not be overcome by evil but overcome evil with good.

III. Благословения, которые приносит прощение | Blessings Brought by Forgiveness

Кол 3:12-13 Итак, облекитесь как избранные Божиими, святые и возлюбленные, в милосердие, благость, смиренномудрие, кротость, долготерпение ¹³ Снисходя друг ко другу и прощая взаимно, если кто на кого имеет жалобу: как Христос простил вас, так и вы ¹⁴ Более же всего облекитесь в любовь, которая есть совокупность совершенства.

Colossians 3:12-14 Put on then, as God's chosen ones, holy and beloved, compassionate hearts, kindness, humility, meekness, and patience, ¹³ bearing with one another and, if one has a complaint against another, forgiving each other; as the Lord has forgiven you, so you also must forgive. ¹⁴ And above all this put-on love, which binds everything together in perfect harmony. ESV

- Прощение необходимо самому прощающему | Forgiveness is necessary for the person who forgives.

Еф 4:32; 5:1-2 ... но будьте друг ко другу добры, сострадательны, прощайте друг друга, как и Бог во Христе простил вас. Итак, подражайте Богу, как чада возлюбленные, ² и живите в любви, как и Христос возлюбил нас и предал Себя за нас в приношение и жертву Богу, в благоухание приятное.

Ephesians 4:32; 5:1-2 Be kind to one another, tenderhearted, forgiving one another, as God in Christ forgave you. Therefore, be imitators of God, as beloved children. And walk in love, as Christ loved us and gave himself up for us, a fragrant offering and sacrifice to God.

- Прощение отражает Божественный характер Иисуса Христа | Forgiveness reflects the divine character of Jesus Christ.
- Без прощения невозможно созидание | Construction is impossible without forgiveness.
- Прощение приносит мир и радость в сердце | Forgiveness brings peace and joy to the heart
- Прощение -- прославляет Божью Благодать! | Forgiveness glorifies God's grace!

Ис 43:25 Я, Я Сам изглаживаю преступления твои ради Себя Самого и грехов твоих не помяну:

Isaiah 43:25 "I, I am he who blots out your transgressions for my own sake, and I will not remember your sins.

2Пет 3:18 но возрастайте в благодати и познании Господа нашего и Спасителя Иисуса Христа. Ему слава и ныне и в день вечный.

2Peter 3:18 But grow in the grace and knowledge of our Lord and Savior Jesus Christ. To him be the glory both now and to the day of eternity.

- Прощайте без условий – это Божье прощение | Forgive unconditionally—that is God’s forgiveness.